
2022 National English Competition
for College Students

(Type C - Preliminary)
参考答案及作文评分标准

Part I Listening Comprehension (30 marks)
Section A (5 marks)
1—5 DCDBC
Section B (10 marks)
Conversation One
6―10 CADDB
Conversation Two
11. persuasion 12. guarantee 13. relax 14. emotional 15. mind
Section C (5 marks)
16―20 DACBC
Section D (10 marks)
Dictation
21. incomplete circles 22. mysterious stone formation 23. appear to
24. capture the sunset 25. most similar to
Summary
26. wheat 27. more cost-effective 28. ripening too quickly
29. uninfected farmlands 30. set up controls

Part II Vocabulary & Grammar (15 marks)
31―35 CBADA 36―40 BDCDA 41―45 ACCBD

Part III Cloze (10 marks)
46. variants 47. whereas 48. competitive 49. with 50. collected
51. possible 52. distance 53. participant 54. wear 55. protective

Part IV Reading Comprehension (30 marks)
Section A (10 marks)
56. B 57. D 58. A 59. F 60. C
Section B (10 marks)
61. They are not only important for food, but also valuable for tourism.
62. Building resorts and ports.
63. Clean, clear water.
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64. Algae.
65. Overfishing.
Section C (10 marks)
66. humble beginning 67. budgets 68. studios 69. spectacular special effects
70. merchandising

Part V Translation (15 marks)
Section A (5 marks)
71. 我们此前对于优质食物从未有过如此多样的选择和正常的供给。冷藏、罐装和冷冻干燥技术，以及世
界贸易、快捷的交通使得发达国家的居民能够常年得到丰富多样的食物。你午餐盒中的水果可能来

自非洲或加勒比海岸，你三明治中夹着的奶酪也许来自新西兰。你吃的白米饭可能来自中国或美国，

面食可能来自意大利，而你早餐用的谷类则可能来自加拿大。如果要使身体成长并保持健康，你需要

摄取不同种类的食物且平衡饮食。

Section B (10 marks)
72. How to make learning interesting challenged teachers long before the current crisis. Another problem was

how to show students certain things that could not be explained in other ways. Then came virtual reality
(VR), a technology that can provide immersive experiences for the students. VR lets students experience
concepts, processes and skills over and over again until they master the subject. A well -built VR
educational system can accommodate all learning stages while helping students get more out of the
learning experiences.

Part VI IQ Test (10 marks)
73. E
74. A
75. 8; M
76. 3/three
77. A（此题为按规律找出相对应的字母。观察所问图形三条线段发端处为黑色圆球，与题面中第一个图
形相对应，因此第一个字母为 D；再观察所问图形三条线段末端处的球颜色分别为白、黑、白，与第三
个图形相对应，因此第二个字母为 M，因此答案选 A。）

Part VII Error Correction (10 marks)
Temporal perception is just one aspect of how we are shaped by our cultures. Another very strong element
of our cultures is context. This refers夷our environment, particularly how much of it is significant during

78. to
communication.

In term of context, there are two types of cultures, high context cultures and low context cultures. High
79. terms

context cultures assign a lot of importance to the environment surrounding夷message. Some cultures usually
80. a

put into this category including the Han Chinese and Gulf Arab. High context speakers may not state a
81. include
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message very direct. The meaning of the message is implied, not expressed. In order to understand that is
82. directly 83. what

being said, the listener must understand the situation and his or her relationship with the speaker. In different
situations, a giving statement could have very different meanings.

84. given
In contrast, low context cultures (such as those in Germany and the United Sates) place the highest

importance to the message itself, which is often quite explicit. External factors like interpersonal
85. on

relationships or family histories does not usually alter the message very much. In such cultures, it is
86. do

common to send in a message to a large number of people and expect them all to understand the message
87. in

in the same way.

Part VIII Writing (30 marks)
Section A (10 marks)
88. Omitted.
Section B (20 marks)
89. Omitted.

作文评分标准：

一、评分原则

1. 本题满分为 A 10分；B 20分，按四个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量，确定或调整

本档次，最后给分。

3. A词数少于 100词或多于 130词的，B词数少于 160词或多于 200词的，从总分中减去 2分。
4. 如书写较差，以致影响阅卷，将分数降低一档。
二、各档次给分范围和要求

第四档（很好）：A 9-10分；B 16-20分
完全符合写作格式的要求，覆盖多个内容要点，表达思想清楚，文字通顺，连贯性很好，基本上无词汇

和语法错误。

第三档（好）：A 6-8分；B 11-15分
基本符合写作格式的要求，有个别地方表达思想不够清楚，文字基本通顺、连贯，有少量词汇和语法

错误。

第二档（一般）：A 3-5分；B 6-10分
未恰当完成写作格式的要求，漏掉内容要点，表达思想不清楚，文字多处出现词汇和语法错误，影响

了对写作内容的理解。

第一档（差）：A 1-2分；B 1-5分
未完成写作格式的要求，明显遗漏主要内容，表达思想混乱，有较多词汇和语法的重大错误，未能将

信息传达给读者。

0分
白卷；作文与题目毫不相关；内容太少，无法评判；所写内容无法看清。
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